

Curriculum Vita

Name: Nareeman Jabbar Rasheed

Cell phone: 00964-7706890025

E-mail: nareeman.j@coeduw.uobaghdad.edu.iq

Languages: Arabic mother tongue, English as a second language

Scientific title: Prof. in English language and linguistics, Ph.D.

Education:

1. Secondary School : scientific study (1995)
2. B.A. (1996-1997) English language/ English department/ college of education for women/ Baghdad university.
3. M.A. (1999) English language and linguistics(specialization: pragmatics) English Department/ college of education for women/ Baghdad university. Title of thesis: A pragmatic Analysis of two Excerpts from John Osborn's *Look Back in Anger*.
4. Ph.D. (2006) in English language and linguistics (specialization: Applied linguistics/ English Department/College of Arts/ Baghdad university. Dissertation title: The Use of Lexical Phrases by Native and Iraqi Arabic Speaking Users of English in Medical Research Article Introductions.

Academic Experience:

1. Assistant Instructor in English Department (200-2004), English Department, College of Education for Women, Baghdad University. Subjects taught: Reading Comprehension, Essay writing, general linguistics.
2. Instructor (2004-2008) in English Department (200-2004), English Department, College of Education for Women, Baghdad University. Subjects taught: reading comprehension, composition, essay writing, and general linguistics.
3. Instructor of M.A. students at the English Department for two subsequent years (2006-2007), College of education for women , Baghdad University, subjects taught: General linguistics, Schools of linguistics, ;phonetics and phonology.

4. Instructor of M.A. and Ph.D. students at the Department of Architecture (2003- 2004) College of Engineering/ Baghdad University. Subject taught: ESP.
5. Instructor of M.A. students in Financial studies (2006- 2007), Higher Institute of Financial Studies and Accounting/ Baghdad University. Subject taught: ESP.
6. Instructor of M.A. and B.A. students in English Department for the years(2008-2009), (2009-2010), (2013-2014), (2015-2016) and (2017-2018),.
7. Instructor of Ph.D. students in College of Science for women, Baghdad university for the year (2016-2017).
8. Promotion to an Instructor 4/5/2005.
9. Promotion to an Assistant Prof. in 6/8/2008.
- 10.Promotion to Professor in 4-1- 2021
- 11.Being the Head of Department of English for two years (2008-2009) and (2009-2010)
- 12.Instructor of BA and MA studies since 2000 till now (2024).

Unpublished Works:

1. "A pragmatic Study of two Excerpts from John Osborn's *look Back in Anger*".
An M.A. thesis, English Department, college of Education for Women, Baghdad University, 2000.
2. " The Use of Lexical Phrases by Native and Iraqi Arabic Speaking Users of English in Medical Research Article Introductions" A Ph.D. Dissertation , English Department, College of Arts, Baghdad University, 2006.

Published Works:

Published many scholarly research papers including Arabic, international, and Scopus journals.

Scopus link :

<https://www.scopus.com/authid/detail.uri?authorId=57218570857>

Google scholar link:

<https://scholar.google.com/citations?hl=en&user=A8pbuVEAAAAJ>

Research Gate link:

<https://www.researchgate.net/profile/Nareeman-Rasheed-2/research>

1. "Relational Grammar" (2004) in the *Journal of the College of Teachers*, Vol. No. 41, College of Teachers , Al-Mustansryia University.
2. "Speech and Language Disorders", *The Instructors Journal*, College of Ibin Rushid, University of Baghdad, Vol. 63, 2007 .
3. "Illness as Metaphor in Postmodern Age" (2008) in the *Journal of the College of Basic Education*, No. 52, Al-Mustansryia University.
4. "Language Instinct" (2008) in the *Journal of Tikreet University for Humanities*, Tikreet University.
5. "Means of Arguments in Bank Annual Reports" (2012) in the *Journal of College of Education for Women*, Vol.23 No.1 , College of Women for Women, University of Baghdad.
6. "Pragmatic Analysis of WhatsApp Status Updates in Iraq". Published in *The Asian ESP Journal* October 2020 Volume 16, Issue 5.2.
7. "Language Ecology or Ecolinguistics: Conceptual and Theoretical Discussions". Published in *Journal of the College of Education for Women*. pp. 1-9.
March 2023.
8. "Pragmatic Failures in Written and Spoken English Among Iraqi Learners" .October 2020. In the 22nd International Conference on Social Sciences
At Amsterdam. ISBN 9781636840819.
9. "English Language Classroom Conversation among Iraqi EFL Students: A Pragmatic Analysis". In *The Asian EFL Journal* June 2020 Volume 27, Issue 3.3. pp. 131-150.
10. "Pragmatics of Immigration & Identity Computational Study of Online Discourses". In *The Asian ESP Journal*. April 2020 Volume 16, Issue 2.2. pp. 26-50.

11. "Forensic Psycholinguistics: Using Language Analysis for Identifying and Assessing Offenders". In *International Journal of Research in Social Sciences and Humanities*. (IJRSSH) 2020, Vol. No. 10, Issue No. I, Jan-Mar.
12. "A Pragmatic Analysis of the Speech Act of Request among Iraqi EFL Students". In *International Journal of Innovation, Creativity and Change*. www.ijicc.net Volume 12, Issue 12, 2020. Pp. 405-415.
13. "A Psycholinguistic Study of Psychopathic Offenders' Speech". In *Journal of Educational and Psychological Sciences* Volume (4), Issue (4) : 30 Jan 2020 P: 143 – 155.
14. "A Comparative Study of the Persuasive Techniques between Women and Men's Youtube Advertisements of Perfume Marketing". In *Russian Linguistic Bulletin* 3(19):4-12. DOI: 10.18454/RULB.2019.19.3.8.
15. "Medical critical discourse analyses in Eastern and western media news discourse using Van Dijk framework. Published in *European Journal of Research Development and Sustainability*, 2022, pp. 1-8.
16. "Investigating Pragmatic Markers in British Sniper Movie". Published in *Surra Man Ra'a Journal*, 2023, Volume 19, Issue 76 Part 2, Pp. 399-410.

Symposiums:

1. Participating in the Sixth and Seventh Symposiums on Language and Literature (2007) and (2008), English Department, College of Education for Women, Baghdad University.
2. Participating in the 11th Annual Conference " on the Relationship between Language, Literature, and Culture: New towards Approaches to English Teaching, and learning, 2016.
3. Participating in the 2nd Scientific Conference under the title " Characters Crossing Limits" in the College of Arts, Baghdad university (2015), in two presented papers.

4. Participation in the 15th Brothers Festival for the period from 26-30 / 12/2018
5. Participation in the World Conference "The 2nd International on Emerging Trends in Engineering, Sciences & Management (ICEESM'18)", College of Andhra Pradesh, India held on 21 and 22 December 2018
6. Participating in the 5th Japanese-Iraqi forum held by College of Arts , Baghdad University, (2015).
7. Participating in the 2nd International Conference on Emerging Trends in Engineering, Science and management in the research article entitled " *Genocide in Language*, 2018.
8. Participating in the 4th International Conference on Emerging Trends in Engineering, Science and management in the research article entitled " A Socio- pragmatic Study of Online Autism Communities", 2020.
9. Participating in the Second International Scientific Conference. Recent Research Achievements in Humanities, in the research paper entitled GAPS AND OVERLAPS IN VIRTUAL CLASSROOMS: PROBLEMS and SOLUTION, 17th September 2023. PP. 9-10.
10. Participating in the Second International Scientific Conference. Recent Research Achievements in Humanities, in the research paper entitled *Linguistic Analysis of Dark Humor as a Form of Comic Spirit in Literature*, 17th September 2023. pp. 20-21.
11. Participating in the 3rd international conference On Research Challenges and Recent Trends in Applied and Humanitarian Sciences under the paper entitled PRAGMATIC MARKERS LINGUISTIC ATMOSPHERE IN WAR MOVIES: AMERICAN SNIPER (2014) MOVIE AS A MODEL, 09/08/2023, p.61

Seminars:

1. Attending a seminar entitled " Garbage Recycle and its effects in protecting the customer" held by

- Continuous Education and Promotion Center in Baghdad university, 2015.
2. Completed the 10th online teaching training course: Oregon-Iraqi Guided online English Studies, Jan. 5, 2009- march 20, 2009.
 3. Attending the seminar of "the cultural week to correct the destructive ideas planted by terrorist groups" on 31/10/2012.
 4. Attending the Seminar of Mrs. Inas Sobhy entitled "Silent Voices" in November.
 5. Attending the seminar of Professor Shahbaa Khazal Deyab on 12/12/2018
 6. Attending the seminar of Professor Iman Muwafaq Muslim "Guess What" on 15/11/2018
 7. Participation in the English Language Guidance Seminar "EFL Teaching and Learning: Problems and Solutions", held on 5/12/2018
 8. Attending the seminar Dr. Theer Mohammed Sheehab " Traitor and hero in the Iraqi literature: literature of Yusuf Alsayg as a model19/12/2018.
 9. Attending the free Google Drive seminar at the academic work held by Karkh University on 27/12/2018.
 10. Attendance of the seminar of "Guidance of the workers in the extension units" established by the Educational Extension Unit College of Education for Girls University of Baghdad on 12/11/2018
 11. Participated in other seminars are also held from 2018 up to 2024.
 12. Participating in the 5th Japanese-Iraqi forum held by College of Arts , Baghdad University, (2013).
 13. Participating in the 2nd Scientific Conference under the title" Characters Crossing Limits" in the College of Arts, Baghdad university (2015), in two presented papers.

14. Participating in December/ 2015 departmental workshop, English Department, College of Education for Women, Baghdad university.
15. Attending many other numerous seminars till 2024.

Cultural Events:

1. Attending five cultural events held by Department of English, college of Education for Women, University of Baghdad, 2015-2016.
2. Presenting a free hour in the same department (2015-2016).
3. Participating in December/ 2015 departmental workshop, English Department, College of Education for Women, University of Baghdad.
4. Presenting a free hour "Studying language through folklore" on 29/11/2018
5. Attending the workshop of Dr. Rana Hamid technical issues in Academic Printing on 2/1/2019
6. Attend a workshop on scientific promotions at the College of Education for girls on 19/12/2018
7. Attendance of the workshop "Activating the Role of the Educational Advisor in the Early Diagnosis of Extremism in Students" 19/11/2018 established by the Educational Extension Unit College of Education for Girls University of Baghdad, plus many other numerous workshops.
8. Attending many other numerous workshops till 2024.

Scientific Consultations:

1. Hundreds of linguistic evaluation
2. Many different scientific evaluation
3. 8 discussions of M.A. theses in English language from 2011 till 2019
4. Participating in the creating committee of M.A. study in the specialization of English language, English Department, College of Wasit, Baghdad university, (2016).
5. Scientific and educational visiting for students in their application period from 2000 till 2024.
6. (Participating) in External Discussion Master Thesis Amal Sabah Ahmed Haram / Faculty of Human Education / University of Tikrit on 2/12/2018
7. External discussion Master Thesis, Faculty of Arts, Mustansiriyah University, 16/1/2018
8. Discussion of Master's Thesis Master's student in the Department of English Language College of Education for Girls University of Baghdad on 29/1/2018
9. Supervising Nada Ghaban MA thesis Department of English Language, College of Education for Girls University of Baghdad (2014-2015)
10. Supervising Esraa Faisal Jassim's MA thesis Department of English Language, College of Education for Girls University of Baghdad (2018-2019)
11. Supervising Lina Khalid MA thesis Department of English Language, College of Education for Girls University of Baghdad (2020-2021)
12. Supervising Akhlaas Abid and Alla' Auda MA thesis Department of English Language, College of Education for Girls University of Baghdad (2023-2024)
13. Discussing many other numerous theses and dissertations in numerous universities.

Training Courses

1. Completing ten week online teacher training course: "Oregon-Iraq Guided Online English Studies" during the period January 5, 2009 through March 20, 2009
2. Completing the training course "Writing Scientific Paper in Latex" held on 7th of February, 2018.
3. Google Classroom / Training Course September 2018
4. Undergoing Organizational Accreditation Training Course , Department of English, College of Education for Women, University of Baghdad.

Committees:

1. Being a member of examining committee for the years 2000 till (2009).
2. Being a member of guiding committee in English Department, college of Education for women , 2016.
3. Being a member and the head of scientific committees in our department for many years.

Computer Skills:

Windows, Microsoft word office, power point, and excel.

السيرة الذاتية

الاسم: نريمان جبار رشيد عبود الطائي

البريد الإلكتروني:

nareeman.j@coeduw.uobaghdad.edu.iq

اللغات: اللغة العربية ، اللغة الإنجليزية

اللقب العلمي: أستاذ دكتور في اللغة الإنجليزية واللغويات،

التعليم:

1. الثانوية العامة: دراسة علمية (1995)
2. بكالوريوس اللغة الإنجليزية/ قسم اللغة الإنجليزية/ كلية التربية للبنات/ جامعة بغداد (1996-1997).
3. ماجستير (1999م) اللغة الإنجليزية واللغويات (تخصص: براغماتية) قسم اللغة الإنجليزية/ كلية التربية للبنات/ جامعة بغداد. عنوان الرسالة: تحليل براغماتي لمقتطفين من رواية "انظر إلى الوراء بغضب" لجون أوزبورن.
4. دكتوراه (2006) اللغة الإنجليزية واللغويات (تخصص: اللغويات التطبيقية/ قسم اللغة الإنجليزية/ كلية الآداب/ جامعة بغداد. عنوان الرسالة: استخدام العبارات المعجمية من قبل مستخدمي اللغة الإنجليزية من الناطقين بالعربية من العراقيين والعراقيين في مقدمات المقالات البحثية الطبية.

الخبرة الأكاديمية:

1. مدرس مساعد في قسم اللغة الإنجليزية (200-2004) الاستيعاب، وكتابة المقالات، واللغويات العامة و علم اللغة العام، الانكليزية العامة على صعيد الدراسات الأولية والعليا
2. مدرس (2004-2008) في قسم اللغة الإنجليزية (200-2004)، قسم اللغة الإنجليزية، كلية التربية للبنات، جامعة بغداد. المواد التي درّسها: الفهم القرآني، الإنشاء، كتابة المقالة، واللغويات العامة.
3. مدرس لطلبة الماجستير في قسم اللغة الإنجليزية لسنتين متتاليتين (2006-2007)، كلية التربية للبنات، جامعة بغداد، المواد التي تدرّسها: علم اللغة: اللغويات العامة، ومدارس اللغويات، وعلم الأصوات وعلم الأصوات.
4. مدرس لطلبة الماجستير والدكتوراه في قسم الهندسة المعمارية (2003-2004) كلية الهندسة/جامعة بغداد. المادة التي درّسها: اللغة الإنجليزية.
5. مدرس لطلبة الماجستير في الدراسات المالية (2006-2007)، المعهد العالي للدراسات المالية والمحاسبة/جامعة بغداد. تدريس المادة: مادة الدراسات المالية والمحاسبة.

6. مدرس لطلاب الماجستير والبيكالوريوس في قسم اللغة الإنجليزية للأعوام (2008-2009)، (2009-2010)، (2013-2014)، (2015-2016)، (2017-2018).
7. مدرس لطلبة الدكتوراه في كلية العلوم للنساء، جامعة بغداد للأعوام (2016-2017).
8. الترقية إلى درجة مدرس 2005/5/4.
9. الترقية إلى درجة أستاذ مساعد في 2008/8/6.
10. الترقية إلى أستاذ في 4-1-2021.
11. شغل منصب رئيس قسم اللغة الإنجليزية لمدة عامين (2008-2009) و (2009-2010)
12. مدرساً لمرحلتى البكالوريوس والماجستير منذ عام 2000م وحتى الآن (2024م).

أعمال غير منشورة:

1. "دراسة براغماتية لمقتطفين من كتاب جون أوزبورن "انظر إلى الوراثة بغضب". رسالة ماجستير، قسم اللغة الإنجليزية، كلية التربية للبنات، جامعة بغداد، 2000.
2. "استخدام العبارات المعجمية من قبل مستخدمي اللغة الإنجليزية من الناطقين بالعربية من العراقيين والعراقيين في مقدمات المقالات البحثية الطبية" رسالة دكتوراه، قسم اللغة الإنجليزية، كلية الآداب، جامعة بغداد، 2006.

الأعمال المنشورة:

نشر العديد من الأبحاث العلمية في المجلات العربية والعالمية ومجلات سكوبس.

رابط Scopus

<https://www.scopus.com/authid/detail.uri?authorId=57218570857>

رابط باحث جوجل

<https://scholar.google.com/citations?hl=en&user=A8pbuVEAAAAJ>

رابط بوابة الأبحاث:

<https://www.researchgate.net/profile/Nareeman-Rasheed-2/research>

1. "النحو العلائقي" (2004) في مجلة كلية المعلمين، المجلد رقم 41، كلية المعلمين، الجامعة المستنصرية.
2. "اضطرابات النطق واللغة"، مجلة المعلمين، كلية المعلمين، كلية المعلمين، جامعة بغداد، المجلد 63، 2007.
3. "المرض كاستعارة في عصر ما بعد الحداثة" (2008)، مجلة كلية التربية الأساسية، العدد 52، الجامعة المستنصرية، الجامعة المستنصرية، 2008.
4. "غريزة اللغة" (2008) في مجلة جامعة تكريت للعلوم الإنسانية، جامعة تكريت.
5. "وسائل الحجج في التقارير السنوية للبنوك" (2012) في مجلة كلية التربية للبنات، المجلد 23 العدد 1، كلية التربية للبنات، جامعة بغداد.
6. "تحليل براغماتي لتحديثات حالة الواتساب في العراق". نُشر في مجلة ESP الآسيوية، أكتوبر/تشرين الأول 2020، المجلد 16، العدد 5.2.
7. "إيكولوجيا اللغة أو علم اللغة البيئي: مناقشات مفاهيمية ونظرية". نُشر في مجلة كلية التربية للبنات. ص. 1-9. مارس 2023.
8. "الإخفاقات البراغماتية في اللغة الإنجليزية المكتوبة والمنطوقة لدى المتعلمين العراقيين". أكتوبر 2020. في المؤتمر الدولي الثاني والعشرين للعلوم الاجتماعية في أمستردام. ISBN 9781636840819.
9. "المحادثة الصفية في اللغة الإنجليزية بين طلاب اللغة الإنجليزية كلغة أجنبية العراقيين: تحليل براغماتي". في مجلة اللغة الإنجليزية كلغة أجنبية آسيوية كلغة أجنبية يونيو 2020، المجلد 27، العدد 3.3، ص 131-150.
10. "براغماتية الهجرة والهوية دراسة حسابية للخطابات عبر الإنترنت". في مجلة ESP الآسيوية. أبريل 2020 المجلد 16، العدد 2.2. ص 26-50.

اللغويات النفسية الجنائية: استخدام تحليل اللغة لتحديد وتقييم الجناة". في المجلة الدولية للبحوث في العلوم الاجتماعية والإنسانية. (IJRSSH) 2020، المجلد رقم 10، العدد الأول، يناير-مارس.

12. "تحليل براغماتي لفعل الطلب في خطاب الطلب لدى طلاب اللغة الإنجليزية كلغة أجنبية العراقيين". في المجلة الدولية للابتكار والإبداع والتغيير. www.ijicc.net Volume 12، العدد 12، 2020. ص. 415-405.

13. "دراسة لغوية نفسية لكلام مرتكبي الجرائم النفسية". في مجلة العلوم التربوية والنفسية، المجلد (4)، العدد (4): 30 يناير 2020 ص: 143 - 155.

14. "دراسة مقارنة لتقنيات الإقناع بين إعلانات النساء والرجال على اليوتيوب لتسويق العطور". في النشرة اللغوية الروسية

.DOI: 10.18454/RULB.2019.19.3.8 .12-4:(19)3

15. "تحليلات الخطاب النقدي الطبي في الخطاب الإخباري لوسائل الإعلام الشرقية والغربية باستخدام إطار فان ديك". نُشر في المجلة الأوروبية لتطوير البحوث والاستدامة، 2022، ص. 8-1.

16. "استقصاء العلامات البراغماتية في فيلم القنص البريطاني". نُشر في مجلة سورا مان راع، 2023، المجلد 19، العدد 76 الجزء 2، ص. 410-399.

الندوات:

1. المشاركة في الندوتين السادسة والسابعة عن اللغة والأدب (2007) و (2008)، قسم اللغة الإنجليزية، كلية التربية للبنات، جامعة بغداد.
2. المشاركة في المؤتمر السنوي الحادي عشر "العلاقة بين اللغة والأدب والثقافة: الجديد نحو مقاربات جديدة لتعليم اللغة الإنجليزية وتعلمها، 2016.
3. المشاركة في المؤتمر العلمي الثاني تحت عنوان "شخصيات عابرة للحدود" في كلية الآداب، جامعة بغداد، 2015، بورقتين مقدمتين.
4. المشاركة في مهرجان الإخوة الخامس عشر للفترة من 26-30 /12 /2018م.

5. المشاركة في المؤتمر العالمي "المؤتمر الدولي الثاني للاتجاهات الناشئة في الهندسة والعلوم والإدارة (ICEESM'18)"، كلية أندرا براديش بالهند، المنعقد في 21 و22 ديسمبر 2018
6. المشاركة في الملتقى الياباني-العراقي الخامس الذي عقدته كلية الآداب، جامعة بغداد، (2015).
7. المشاركة في المؤتمر الدولي الثاني للاتجاهات الناشئة في الهندسة والعلوم والإدارة في المؤتمر الدولي الثاني للاتجاهات الناشئة في الهندسة والعلوم والإدارة في بحث بعنوان "الإبادة الجماعية في اللغة، 2018.
8. المشاركة في المؤتمر الدولي الرابع للاتجاهات الناشئة في الهندسة والعلوم والإدارة في المؤتمر الدولي الرابع للاتجاهات الناشئة في الهندسة والعلوم والإدارة في مقالة بحثية بعنوان "دراسة اجتماعية عملية لمجتمعات التوحد على الإنترنت"، 2020.
9. المشاركة في المؤتمر العلمي الدولي الثاني. الإنجازات البحثية الحديثة في العلوم الإنسانية، في ورقة بحثية بعنوان "الفجوات والتداخلات في الفصول الدراسية الافتراضية: المشاكل والحلول، 17 سبتمبر 2023. ص. 9-10.
10. المشاركة في المؤتمر العلمي الدولي الثاني. الإنجازات البحثية الحديثة في العلوم الإنسانية، في بحث بعنوان التحليل اللغوي للفكاهة السوداء كشكل من أشكال الروح الهزلية في الأدب، 17 سبتمبر 2023، ص 20-21.
11. المشاركة في المؤتمر الدولي الثالث حول التحديات البحثية والاتجاهات الحديثة في العلوم التطبيقية والعلوم الإنسانية والإنسانية ضمن ورقة بحثية بعنوان العلامات اللغوية في أفلام الحرب: فيلم "القنص الأمريكي (2014)" كنموذج، 2023/08/09، ص 61.

الحلقات الدراسية:

1. حضور ندوة بعنوان "إعادة تدوير القمامة وأثارها في حماية الزبون" التي أقامها مركز التعليم المستمر والترويج في جامعة بغداد، 2015.
2. إكمال الدورة التدريبية العاشرة للتدريس عبر الإنترنت: أوريغون-العراقية الموجهة باللغة الإنجليزية عبر الإنترنت، 5 يناير 2009 - 20 مارس 2009.

3. حضور ندوة "الأسبوع الثقافي لتصحيح الأفكار الهدامة التي زرعتها الجماعات الإرهابية" بتاريخ 2012/10/31.
4. حضور ندوة الأستاذة إيناس صبحي بعنوان "الأصوات الصامتة" في نوفمبر.
5. حضور ندوة الأستاذة شهباء خزعل دياب بتاريخ 2018/12/12.
6. حضور ندوة الأستاذة إيمان موفق مسلم بعنوان "خمن ماذا" بتاريخ 2018/11/15.
7. المشاركة في الندوة التوجيهية للغة الإنجليزية "تعليم وتعلم اللغة الإنجليزية كلغة أجنبية: المشكلات والحلول"، المنعقدة بتاريخ 2018/12/5
8. المشاركة في ندوة د. ثائر محمد شهاب "الخائن والبطل في الأدب العراقي: أدب يوسف الصائغ أ نموذجاً"، بتاريخ 2018/12/19.
9. حضور ندوة "الخائن والبطل في الأدب العراقي: أدب يوسف الصائغ نموذجاً"، التي أقامتها جامعة الكرخ بتاريخ 2018/12/27.
10. حضور ندوة "إرشاد العاملات في الوحدات الإرشادية"، التي أقامتها وحدة الإرشاد التربوي كلية التربية للبنات جامعة بغداد بتاريخ 2018/11/12
11. المشاركة في ندوات أخرى تقام من عام 2018م حتى 2024م.
12. المشاركة في الملتقى الياباني العراقي الياباني الخامس الذي عقدته كلية الآداب، جامعة بغداد، (2013).
13. المشاركة في المؤتمر العلمي الثاني تحت عنوان "شخصيات عابرة للحدود"، في كلية الآداب، جامعة بغداد (2015)، بورقتين مقدمتين.
14. المشاركة في ورشة عمل القسم، قسم اللغة الإنجليزية، كلية التربية للبنات، جامعة بغداد، كانون الأول/ديسمبر 2015.
15. حضور العديد من الندوات العديدة الأخرى حتى عام 2024.

الفعاليات الثقافية:

1. حضور خمس فعاليات ثقافية أقامها قسم اللغة الإنجليزية، كلية التربية للبنات، جامعة بغداد، 2015-2016.
2. تقديم ساعة حرة في القسم نفسه (2015-2016).

3. المشاركة في ورشة عمل القسم، قسم اللغة الإنجليزية، كلية التربية للبنات، جامعة بغداد، كانون الأول/ديسمبر 2015.
4. تقديم ساعة مجانية بعنوان "دراسة اللغة من خلال التراث الشعبي"، بتاريخ 2018/11/29.
5. حضور ورشة عمل د. رنا حميد "قضايا فنية في الطباعة الأكاديمية"، بتاريخ 2019/1/2
6. حضور ورشة عمل عن الترقيات العلمية في كلية التربية للبنات بتاريخ 2018/12/19م.
7. حضور ورشة عمل "تفعيل دور المرشدة التربوية في التشخيص المبكر للتطرف لدى الطالبات"، 2018/11/19 التي أقامتها وحدة الإرشاد التربوي بكلية التربية للبنات جامعة بغداد، بالإضافة إلى العديد من الورش الأخرى العديدة.
8. حضور العديد من ورش العمل العديدة الأخرى حتى عام 2024.

الاستشارات العلمية:

1. مئات من التقويم اللغوي و التقييمات العلمية المختلفة
3. 8 مناقشات لرسائل الماجستير في اللغة الإنجليزية من 2011 حتى 2019
4. المشاركة في لجنة تأليف رسالة ماجستير في تخصص اللغة الإنجليزية، قسم اللغة الإنجليزية، كلية واسط، جامعة بغداد، (2016).
5. زيارة علمية وتربوية للطلبة في الفترة من عام 2000م حتى عام 2024م.
6. (مشاركة) في المناقشة الخارجية لرسالة ماجستير أمل صباح أحمد حرم / كلية التربية الإنسانية / جامعة تكريت بتاريخ 2018/12/2
7. مناقشة خارجية رسالة ماجستير، كلية الآداب/ الجامعة المستنصرية بتاريخ 2018/1/16.
8. مناقشة رسالة ماجستير طالبة ماجستير في قسم اللغة الإنجليزية كلية التربية للبنات جامعة بغداد بتاريخ 2018/1/29

9. الإشراف على رسالة ماجستير ندى غبان، رسالة ماجستير في قسم اللغة الإنجليزية في كلية التربية للبنات جامعة بغداد (2014-2015)
10. الإشراف على رسالة ماجستير إسراء فيصل جاسم في رسالة ماجستير إسراء فيصل جاسم قسم اللغة الإنجليزية كلية التربية للبنات جامعة بغداد (2018-2019)
11. الإشراف على رسالة ماجستير لينا خالد قسم اللغة الإنجليزية، كلية التربية للبنات جامعة بغداد (2020-2021)
12. الإشراف على رسالة ماجستير أخلص عابد وعلاء عوده قسم اللغة الإنجليزية بكلية التربية للبنات جامعة بغداد (2023-2024)
13. مناقشة العديد من الرسائل والأطروحات الأخرى في العديد من الجامعات.

الدورات التدريبية

1. إكمال دورة تدريبية للمعلمين عبر الإنترنت مدتها عشرة أسابيع: "دراسات اللغة الإنجليزية الموجهة عبر الإنترنت من ولاية أوريغون-العراق" خلال الفترة من 5 يناير 2009 حتى 20 مارس 2009
2. إكمال الدورة التدريبية "كتابة الورقة العلمية باللاتكس" التي عقدت في 7 فبراير 2018م.
3. دورة تدريبية بعنوان "غوغل كلاس روم / دورة تدريبية سبتمبر 2018
4. إتمام دورة تدريبية في الاعتماد التنظيمي، قسم اللغة الإنجليزية، كلية التربية للبنات، جامعة بغداد.

اللجان:

1. عضوية لجنة امتحانية للأعوام 2000م حتى (2009م) وسنوات أخرى مختلفة
2. عضوية اللجنة التوجيهية في قسم اللغة الإنجليزية بكلية التربية للبنات، 2016.
3. كونه عضوًا ورئيسًا للجان العلمية في القسم لسنوات عديدة.

مهارات الحاسب الآلي:

ويندوز، مايكروسوفت وورد أوفيس، وباور بوينت، وإكسل

